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Z á p i s n i c a    č. 2/2016 

 
zo zasadnutia chovateľskej rady chovateľského celku Prešovský - Prešov, konaného dňa 

27. 04. 2016  v kancelárii SPZ Prešov 

 

Prítomní: -  podľa prezenčnej listiny  

Program rokovania: 

1) Otvorenie. 

2) Vyhodnotenie kvality chovu a úrovne poľovníckeho hospodárenia v sezóne 

2015/2016.  

3) Vyhodnotenie plnenia plánov chovu a lovu v sezóne 2015/2016. 

4) Stanovisko k navrhovaným plánov chovu a lovu na poľovnícku sezónu 2016/2017. 

5) Zmeny štatútov chovateľských rád. 

6) Schválenie stanoviska k výhľadovým plánom. 

7) Rôzne, diskusia. 

8) Návrh na uznesenie. 

 

K bodu 1 – Otvorenie: zasadnutie otvoril Ing. Milan Guľa, predseda chovateľskej rady, 

ktorý rokovanie aj viedol počas celého priebehu. Program rokovania bol jednomyseľne 

schválený, tak ako bol uvedený na pozvánke na rokovanie chovateľskej rady č. OÚ-PO-PLO-

2016/021596-1/Žu zo dňa 18. 04. 2016. Za zapisovateľa bol jednomyseľne schválený Ing. 

Peter Žula a za overovateľov zápisnice Ing. Peter Žula a Ing. Viliam Sabol. 

 

K bodu 2 – Vyhodnotenie kvality chovu a úrovne poľovníckeho hospodárenia v sezóne 

2015/2016: vyhodnotenie bolo vykonané v globále a následne v rámci chovateľského celku, 

ďalej podľa druhu, vekovej a sociálnej štruktúry a podľa percenta plnenia. Hodnotilo sa na 

základe výsledkov vyhodnotenia kvality chovu a úrovne poľovníckeho hospodárenia 

v poľovníckej sezóne 2015/2016 jednotlivo za každý revír a za chovateľské celky. Čo sa týka 

lovu srncov tak tých bolo ulovených 177 z plánovaných 182 čo je 97 % plnenie. Nesprávnym 

odlovom bolo ulovených 7 srncov čo je 4 % podiel. U jelenej zveri sa z plánovaných 78 

jeleňov ulovilo 74 jeleňov čo je 95 % plnenie. Z toho nesprávnym lovom boli ulovené 2 

jelene, čo je 3 % podiel. U dančej zveri bol plán lovu 2 kusy a ulovili 3 kusy čo je 150 % 

podiel a neulovil sa ani jeden nesprávnym spôsobom. Celkovo systémom 

Uspokojivé/Neuspokojivé z 28 revírom S XI Prešovská, ktoré sú v pôsobnosti OÚ PO PLO 

bolo 24 revírov vyhodnotené ako uspokojivé a 4 revíry boli vyhodnotené ako neuspokojivé 

(Hubertus, Karpatovka, Čierna hora, Miklušovce).  

Vyhodnotená bola kvalita chovu a hospodárenia, kde bolo zhrnuté, že kvalita u jelenej 

a srnčej zveri neustále klesá. Celkové plnenie odstrelu je relatívne postačujúce, ale plnenie 

odstrelu rozhodené na jednotlivé vekové triedy u jelenej a srnčej zveri už také dobré nie je. 

U diviačej zveri Ing. Milan Guľa pochválil dobré percento plnenia lovu ale upozornil na zlý 

pomer lovených dospelých diviakov voči celému odlovu diviačej zveri. V ďalšom sa venoval 

aj chovu a lovu danielej zveri, ktorá v tejto oblasti naberá na význame. 

  

K bodu 3 – Vyhodnotenie plnenia plánov chovu a lovu v sezóne 2015/2016:Predseda 

chovateľskej rady v ďalšom načrtol každoročný problém s napočítanými jarnými stavmi 

zveri. Zamýšľal sa nad tým ako je možné, že po vykonaní odstrelu všetkej raticovej zveri 

v priebehu poľovníckej sezóny dostaneme skutočné stavy buď na normované kmeňové stavy 

alebo blízko k nim. A následne v marci ďalšieho roka napočítame  2 – 3 krát väčšie stavy ako 



2 

 

boli predpokladané kmeňové stavy. Upozornil aj na to že pri spočítaných stavoch máme viac 

spočítaných srncov a jeleňov ako sŕn a jeleníc, čo v skutočnosti nie je pravda.  

 Ako ďalšie sa zvážila úroveň poľovníckeho hospodárenia, kde boli vytknuté 

každoročné chyby poľovníckych hospodárov pri  vyplňovaní tlačív. Bolo konštatované, že 

práve tieto chyby bránia nadväznosti jednotlivých tlačív na seba. Tu Ing. Milan Guľa 

oboznámil poľovníckych hospodárov o vytvorení nového tlačiva, ktoré bude čoskoro v obehu 

a ktoré bude uniformné a bude vyhovovať potrebám ako Okresného úradu tak aj potrebám 

Chovateľskej rady, nakoľko tlačivá predkladané mesačne na Okresný úrad a tlačivo 

predkladané na Chovateľskú radu sa obsahovo v mnohých prípadoch nezhodovalo. Tlačivo 

bude všetkým poľovníckym hospodárom rozposlané aby sa odstránila nejednotnosť 

v podávaní tlačív. Predseda chovateľskej rady upozornil aj na dátum predkladania týchto 

tlačív.  

V tomto bode  ešte predseda chovateľskej rady ďalej upozornil na spôsob odstrelu 

hlavne samičej zveri, ktorý sa výrazne koncentruje na posledné dni, kedy sa táto zver môže 

loviť. Tento problém je výrazný ako u jelenej tak aj u srnčej zveri. Podobný problém je aj 

s odstrelom trofejovej zveri. Aj pri nej je hlavná časť odstrelu nakumulovaná v období pred 

ukončením doby lovu ako jeleňov tak aj srncov.  

  

K bodu 4 – Stanovisko k navrhovaným plánom chovu a lovu na poľovnícku sezónu 

2016/2017: Tu Ing. Milan Guľa informoval o  usmernení k plánovaniu chovu a lovu raticovej 

zveri a ku kontrole plnenia plánov z dielne ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka 

Slovenskej republiky.  

 V ďalšom predseda informoval o záveroch a zásadách prijatých na poradných zboroch 

pre poľovnú oblasť S XI Prešovská konanej dňa 18. 04. 2016 na Okresnom úrade 

v Košiciach. 

 Predseda v tomto bode opäť poukázal na problém so spočítavaním zveri jelenej ale aj 

srnčej. Následne informoval o pláne lovu na novú sezónu podľa jednotlivých návrhov. 

Zhodnotil, že voči minuloročnému odstrelu diviačej zveri je na túto sezónu predložený malý 

plán tejto zveri. Tieto čísla poukazujú na to, že tu chýba ochota znižovať stavy zveri. 

 Ing. Milan Guľa v tomto bode navrhol úpravu spočítaných stavov zveri. 

Ľuboš Krescanko (Domaková) poukázal na problém, že v dnešnej dobe je už málo 

obsievaných polí a veľká časť územia je zarastená a nevyužívaná a to núti zver koncentrovať 

sa na poľnohospodársky obsievané polia a tam robiť škody.  Ing Viliam Sabol tiež podporil 

slová predsedu chovateľskej rady, keď sa zamyslel nad tým, ako je možné že keď zver 

odlovíme na NKS tak v jari napočítame 2x vyššie stavy. Ľuboslav Kraňák (Vrátna) upozornil 

aj na to že problémom môže byť aj druh plodín, ktoré sa na jednotlivé polia vysievajú. Karol 

Namešpetra (Rozvoj) navrhol chovateľskej rady aby sa zvýšil odstrel holej zveri. Igor 

Dubecký (Sedlice) poukázal na to, že problém sa už ťahá vyše 20 rokov. Pri sčítavaní sa 

podhodnocovali stavy a dnešný stav je len toho výsledkom. Informoval, že revír Sedlice je 

nárazníková zóna pre jelene a jelenice a jelenia zver scházda z košických lesov, prechádza na 

polia a tu spôsobuje veľké škody. Preto navrhol aj on navýšiť odstrel jelenej zveri. Tu 

predseda chovateľskej rady opäť poukázal, že podľa výkazov sa zver aj jelenia loví len 

koncom doby lovu. Miroslav Čuma (Jalta) upozornil, že treba aj rozlišovať, ktorá zver robí 

aké škody. 

 

K bodu 5 – Zmeny štatútov chovateľských rád: v tomto bode Ing. Milan Guľa informoval 

chovateľskú radu o zmene v prílohe štatútu chovateľskej rady. Zmena sa týkala úpravy 

niektorých hospodárov, nakoľko, v niektorých revíroch sú títo noví a tiež sa doplnil štatút 

o zástupcu SPPK. 
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K bodu 6 – Schválenie stanoviska k výhľadovým plánom: predseda chovateľskej rady 

navrhol, aby boli schválené tie výhľadové plány, ktoré sú v súlade s predpismi a so štatútmi 

chovateľských rád, poradných zborov a s koncepciou poľovníctva na Slovensku. Tento návrh 

bol chovateľskou radou jednomyseľne prijatý. V ďalšom bolo apelované na dodržiavanie 

termínov predloženia týchto Výhľadových plánov. 

 

K bodu 7 – Rôzne, diskusia: V tomto bode informoval predseda chovateľskej rady 

podrobnejšie o usmernení ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Slovenskej 

republiky č. 721/2015-720 (Usmernenie k plánovaniu chovu a lovu raticovej zveri a ku 

kontrole plnenia plánov)  zo dňa 14. 04. 2015 a jeho rozšírení na našu územnú pôsobnosť č. 

1526/2016-720 zo dňa 17. 03. 2016. V ďalšom predseda Ing. Milan Guľa navrhol 

chovateľskej rade, aby sa v revíry Svornosť vykonala rebonitácia, nakoľko tento revír nemá 

určene NKS jelenej zveri a tá  sa tu vyskytuje v hojnom počte a je možné ju tu plnohodnotne 

poľovnícky obhospodarovať. Chovateľská rada rebotináciu v PR Svornosť jednomyseľne 

schválila. 

 

 

K bodu 8 – Návrh na uznesenie:   
 

 

Návrh na uznesenie 

 

 

Chovateľská rada: 

 

1. Berie na vedomie 

- Opatrenie pri plánovaní lovu jeleňov: obmedziť lov jeleňov II. VT a presúvať ho do I. 

VT a III. VT a obmedziť lov jelienčat a presunúť ho do jeleníc 

- Usmernenie MPaRV 

 

 

2. Prijíma 

- Zmeny v prílohách štatútoch chovateľských rád 

- Stanovisko, že ak v prípade priebežného neplnenia odstrelu bude OÚ PO, PLO 

upravovať ročné plány chovu a lovu  

- Stanovisko, aby boli schválené tie Výhľadové plány, ktoré sú v súlade s predpismi 

a so štatútmi chovateľských rád a koncepciou poľovníctva na Slovensku 

- Úpravu spočítaných stavov vo vzťahu k schvaľovaniu ročných plánov chovu a lovu 

 

 

3. Schvaľuje 

 

- Program rokovania chovateľskej rady 

- Zmenu rebonitácie v PR Svornosť 
 

 

Tento návrh bol chovateľskou radou jednomyseľne schválený. 
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V Prešove dňa: 28. 04. 2016 

 

Predseda chovateľskej rady: Ing. Milan Guľa       .................................... 

 

 

 

 

Zapisovateľ: Ing. Peter Žula     .................................... 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

 

 

                       ....................................                        .................................... 

                             Ing. Peter Žula                                 Ing. Viliam Sabol 


